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Î

Învierea,
dovada dumnezeirii Lui

CHECEA

TRAIAN VUIA

,

ncep aceste însemnări pentru acest „Mic jurnal 
al primăriilor”, atât de bine primit oriunde se află 

prezent, în chiar Săptămâna Patimilor. Și le scriu cu gândul 
la Mântuitorul nostru care, prin faptul că singur S-a sculat pe 
Sine din morți, ne-a dat cea mai nedezmințită dovadă pentru 
dumnezeirea Lui.

Iubiți cititori ai micului jurnal, toată lumea se bucură 
de Paști. Copiii abia treziți la viață, oamenii vârstnici, 
ca și bătrânii înălbiți de ani, toți tresaltă în acest praznic. 
Și cu dânșii natura toată! Încercând să explice temeiul 
acestor bucurii legate de acest mare praznic al creștinătății, 
Preacuviosul Părinte Arhimandrit Gavriil Stoica, ucenic 
apropiat al vestitului duhovnic Arsenie Papacioc, ne 
încredințează că multă lume se bucură de Paști și pentru 
că zilele acestei sărbători sunt zile de petrecere și desfătări 
trupești. Ele vin după un timp de înfrânare – chiar dacă unii 
au postit mai puțin – și aduc pe masa omului o mâncare 
mai bună, ouăle roșii și un strop de veselie deosebită. Și 
continua duhovnicul cel aspru cu păcatul, dar mereu blând 
cu păcătosul: „Sărbătoarea de Paști este apoi prilej de 
bucurie, deoarece noi, oamenii, avem o inimă simțitoare, 
ființa noastră este acordată în tonul naturii înconjurătoare, 
deoarece este alcătuită din părticele cuprinse în sânul ei.” De 
aceea, când sună marea coardă a naturii, atinsă de arcușul 
primăverii, răsună vesel și inima noastră de biruința ce se 
prăznuiește în afară, în natură.

Dar marele izvor al bucuriei de Paști este cel 
al credinței. A înviat Hristos! Iubiților frați! A învins 
Dumnezeu! A biruit adevărul! Iată vestea care ne îmbracă 
inimile în haină de lumină și bucurie.

Vestea care ne reazemă și mai mult pe Cuvântul lui 
Dumnezeu. Sau cum spune Sf. Apostol Pavel: „Credința 
este încredințarea celor nădăjduite, dovedirea lucrurilor 
celor nevăzute.”

Cu credință și dragoste de voi, până la Sfânta Înălțare 
a Domnului, Hristos a înviat!
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RECAS Timiș,

Martha Bugariu Kessler

Pagină realizată de Jovana STAN

Poliția vă informează!
Săptămâna prevenirii 

criminalității

M

Stimați cetățeni,
A venit și vremea mult așteptată, vremea sărbătorilor pascale, 

în care cu toții ne pregătim de Învierea Domnului. Încă un an în care 
ne bucurăm împreună de lumina Paștelui și în care rostim într-un 
glas „Hristos a înviat!”. Vă doresc să aveți parte de cele mai frumoase 
zile, alături de familie, de cei dragi, să aveți liniște și sănătate, să fiți 
senini și luminoși!  Din partea Primăriei și a Consiliului Local Recaș 
vă transmit: Sărbători fericite!

Hristos a înviat!                                            Pavel Teodor, primar

Cu ei ne mândrim!
area noastră artistă a cântat în toată Europa, în Statele Unite şi 
pe alte continente, și s-a născut la Recaş în anul 1930. Martha 

Bugariu Kessler a debutat în 1950 la Catedrala gotică din Sibiu, unde a 
interpretat partitura de alto din Missa în Si Minor de Bach, astfel a obținut 
postul de mezzosoprană în cvartetul vocal al Filarmonicii din București, 
pe care l-a deținut timp de 30 de ani. A proiectat și a realizat un concert 
care a ilustrat cântecul popoarelor pe stiluri și epoci și a cutreierat lumea 
cu el de la Belgrad la Barcelona, de la Marea Roşie la Ierusalim, de la 
Paris în Crimeea, fiind primită cu respectul datorat marilor artişti. În 
oraşul ei natal, memoria sa este încă vie, chipul frumos al artistei, şade înrămat 
la loc de cinste în Muzeul de Istorie din Recaş alături de alte personalităţi.

n perioada 03 – 07 aprilie a.c. 
Poliția Română, prin structurile 

de prevenire a criminalității, a organizat 
și desfășurat, la nivel naţional, „Săp-
tămâna Prevenirii Criminalităţii”. 

Şi în acest an, poliţiştii din cadrul 
Inspectoratului de Poliție Judeţean Ti-
miş, împreună cu partenerii, au desfă- 
șurat activităţi în scopul sensibili- 
zării populaţiei cu privire la importanţa 
adoptării unor conduite antivictimale şi  
antiinfracţionale, precum şi în scopul 
implicării în activităţi cu caracter pre-
ventiv. Activităţile desfăşurate sunt structurate pe diverse dome- 
nii de prevenire, fiecare zi fiind destinată unei teme distincte: 

uPrevenirea infracțiuni-
lor contra patrimoniu- 
lui;  u Prevenirea victi-
mizării minorilor – Sigu- 
ranța Online; u Pre-
venirea violenței în me- 
diul familial; u Sigu-
ranţa rutieră.

ărbătoarea Învierii Dom-
nului aduce cu sine, pe 

lângă însemnătatea creștină, și o 
serie de tradiții laice și superstiții, 
diferite în fiecare zonă istorică a 
României. Spre exemplu, în Banat, 
la micul dejun din prima zi de 
Paşti se practică tradiţia tămâierii 
bucatelor. În meniul mesei festive 
se include ciolanul de porc fiert, 
ouă albe și mâncăruri tradiționale, 
iar apoi se servește friptura de miel. 

De asemenea, credincioșii 
știu că lumânarea de la Înviere 
trebuie păstrată în casă şi aprinsă 
în caz de boală, calamităţi naturale 
sau supărări mari. Se mai spune că 
te întâlnești pe lumea cealaltă cu 
persoanele cu care ciocnești ouă în 
ziua de Paști. Tot despre ou se știe 
că, dacă îl păstrezi 40 de zile și nu 
se strică, vei avea noroc tot anul.

S

Tradiții,
credințe,

superstiții

Î
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NICOLAE BALCESCU

Primăria și Consiliul Local al comunei Nicolae Bălcescu

Constanța

)

„Vă dorim tuturor sărbători fericite, lumină în suflet 
și credință în ziua de mâine!”

Dispensarele comunei Nicolae Bălcescu, aproape finalizate

C

Pagină realizată de Ada MAXIM

a Nicolae Bălcescu, după importanţa acordată modernizării şi 
construirii unor dispensare, administraţia locală are în vedere şi 

implementarea unor proiecte care să vină în ajutorul elevilor. „Ne dorim să 
reabilităm şcoala din Dorobanţu şi să reparăm o grădiniţă. E necesar să ne 
axăm şi pe educaţie, deoarece copiii noştri trebuie să studieze în condiţiile 
cele mai bune. În procent de 98% vor fi fonduri europene, iar diferenţa va fi 
pusă de la bugetul local. Trebuie să gândim pozitiv şi sperăm ca tot ceea ce 
ne-am plănuit să se rezolve aşa cum trebuie”, a precizat Nicolae Ciocănete, 
viceprimarul comunei Nicolae Bălcescu.

a în fiecare an, în apropierea Sărbătorilor Pascale, administraţia locală 
din comuna Nicolae Bălcescu transmite urări de bine locuitorilor şi 

celor care îşi vizitează rudele în această zonă, din judeţul Constanţa.
“Credicioşii catolici şi cei ortodocşi serbează, în acest an, împreună 

Sfintele Paşti, o sărbătoare a speranţei şi încrederii. Aşadar, să împărţim 
bucuria Învierii cu semenii noştri, să îi încurajăm pe cei abătuţi şi să redăm 
speranţa oricui se află în suferinţă dintr-un motiv sau altul. Apropierea de 

ceilalţi prin compasiune şi solidaritate este cheia înţelegerii între oameni şi a construirii unei comunităţi unite. 
Primăria şi Consiliul local al comunei Nicolae Bălcescu vă doresc tuturor sărbători fericite, lumină în suflet 
şi credinţă în ziua de mâine! Hristos a înviat!”

dministraţia locală din comuna 
constănţeană Nicolae Bălcescu 

continuă lucrările pentru realizarea 
mai multor proiecte importante. Unele 
dintre acestea sunt noile dispensare, 
gata să fie date în folosinţă. “La cel din 
Nicolae Bălcescu se lucrează la acoperiş 
şi se execută finisajele interioare. 
Construcţia este în proporţie de 70% 
gata. La dispensarul din Dorobanţu, clădirea este 
terminată. Investiţia este realizată cu bani de la 
bugetul local. Dispensarele care funcţionau până 
acum se găseau în imobile în care nu se mai putea 
sta, erau clădiri vechi, cu igrasie. La Dorobanţu, 
spre exemplu, clădirea nu era a Primăriei Nicolae 
Bălcescu, se stătea cu chirie, iar costurile erau destul 
de mari. Acum, se mută în sediul nou”, explică 
Nicolae Ciocănete, viceprimarul comunei. Potrivit 
acestuia, investiţia aparţine Primăriei şi se ridică la 
aproximativ 100.000 de euro. Cele două cabinete 
medicale reprezintă investiţii necesare în comună, 
iar în curând vor demara şi lucrările de introducere 

A a reţelei de canalizare în localităţile 
Nicolae Bălcescu şi satul Dorobanţu, 
care cuprind şi două staţii de epurare. 
Proiectul ”Înființare sistem de canalizare 
menajeră și stații de epurare în localitățile 
Nicolae Bălcescu și Dorobanțu” a 
fost depus prin SEAP, iar obiectul 
contractului are în vedere ”prestarea 
de servicii de proiectare specializată 

precum și execuția pentru înființarea unui sistem de 
canalizare menajeră și stații de epurare în localitățile 
Nicolae Bălcescu și Dorobanțu”. Valoarea estimată 
a lucrărilor ajunge la 18.934.130 lei, iar garanția 
de participare a celor care se înscriu la licitație este 
de 189.341 lei. Din momentul demarării lucrărilor 
investiția va fi realizată în aproximativ doi ani. 
„Suntem în procedura de licitaţie pentru proiectul 
privind lucrările de canalizare la Nicolae Bălcescu, în 
valoare de cinci milioane de euro. Avem finanţare”. 
Totodată, mai spune domnul viceprimar, comuna se 
pregăteşte pentru sărbătorile pascale, fiind executate 
lucrări de igienizare în localităţile arondate.

Unitățile de învățământ intră în reparații

L
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SÂNMIHAIU ROMÂN
Mare petrecere la Ruga comunei Sânmihai, de Paști

Timiș

O

Pagină realizată de Diana MIHAI

dată cu Învierea Domnului, pe întreg 
cuprinsul Banatului încep sărbătorile 

dedicate hramului bisericii. Ruga este una dintre 
cele trei sărbători importante ale satului bănăţean, 
alături de Crăciun şi Paşti. Este şi prilejul pentru 
fiecare comunitate să se pregătească de petrecere. 
Cu această ocazie, gospodinele se pregătesc cu zile 
bune înainte şi abia aşteaptă să le fie casa plină de 
goşti. În jurul meselor îmbelşugate se adună membrii 
familiei, dar şi prieteni şi cunoscuţi care vin din ţară 
şi chiar din străinătate pentru a petrece împreună 
momente frumoase.

Şi în acest an, de Paşti, în comuna Sânmihai a 
fost mare sărbătoare, având loc ruga satelor Utvin şi 
Sânmihaiu Român. 

Ceremonia oficială de deschidere a Rugii de la 
Utvin a fost dată duminică, 16 aprilie, chiar în ziua 
de Paşti, cu o slujbă religioasă oficiată la Biserica 
ortodoxă din localitate, la ora 17. Apoi, începând 
cu ora 18, a început spectacolul dansatorilor din 
formația locală de dans 
popular Ansamblul „Ro-
mânașul”, pe platoul din 
curtea Grădiniței Utvin, 
atmosfera fiind întreţinută 
şi de soliștii de muzică po-
pulară Carmen Biruescu, 
Ioan Luca Jurjescu și for-
mația. „Am participat cu 
toţii - consilieri, cetăţeni şi 
dansatori – la deschiderea 
sărbătorii localităţii la 
biserică, apoi ne-am 
deplasat la grădiniţă, unde 
am avut amplasată o scenă 
frumoasă, iar programul artistic a fost deschis de 
copiii noştri de la Ansamblul „Românaşul”. 

Totul a fost cum se cuvine, i-am invitat pe toţi 
la hora mare şi dansul a durat până târziu. Ne-am 
bucurat şi de prezenţa celor care au venit de curând 

la Utvin şi şi-au construit case aici. Ne dorim să se 
integreze cât mai uşor în rândul comunităţii şi să îi 
ajutăm cu ce au nevoie”, ne-a spus domnul primar 
Viorel Mărcuţi.

Potrivit domniei sale, a doua zi, luni, 17 aprilie, 
a fost deschisă şi Ruga de la Sânmihaiu Român, tot 

de la ora 17, cu ceremonia 
oficială de deschidere, 
însoțită de slujba religioasă 
oficiată la Biserica orto-
doxă din localitate. Şi aici 
petrecerea a fost în toi 
prin spectacolul oferit de 
dansatorii Ansamblului 
„Românașul”, pe platoul 
Căminului Cultural, şi de 
soliștii Carmen Biruescu şi 
Ioan Luca Jurjescu. 

Aşadar, timp de 
două zile, locuitorii din 
Utvin şi cei din Sânmihaiu 

Român au petrecut împreună, au dansat, au cântat 
şi s-au bucurat de momente frumoase alături de  
cei din administraţia locală, în frunte cu domnul 
primar, care nici măcar atunci nu a uitat de lucru- 
rile pe care le are de înfăptuit pentru bunăstarea 
tuturor. 

„Avem întotdeauna un gând bun pentru 
locuitorii comunei noastre, nu doar de sărbători sau 
de Rugă. Nu uităm nici că mai avem multe lucruri de 
făcut împreună şi le transmit tuturor spor la treabă, 
pentru că am început lucrări noi, avem grădiniţa 
începută, proiecte de asfaltare în derulare, dar şi 
altele pe fonduri europene. Trebuie să avem răbdare 
şi să mergem înainte, să le ducem pe toate la bun 
sfârşit ca să putem schimba în bine faţa comunei. 
Doresc tuturor multă sănătate, zile luminate şi linişte 
în suflet”, a mai precizat domnul primar Viorel 
Mărcuţi.  

Domnul primar Viorel Mărcuți, mereu alături 
de tinerii comunei.
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FÂRLIUG Caraș-Severin

Școala Gimnazială Fârliug - câștigătoare a olimpiadelor Kaufland!

Ce pun bărbații din Banatul mon-
tan pe masa de Paște?A

Simulări pentru evaluările naționale

limpiadeleK este un 
program de responsa-

bilitate socială sponsorizat de 
către Kaufland România și im-
plementat în parteneriat cu Școala 
de Valori și Ministerul Educației 
și Cercetării. Acest program al 
nostru dă șansa fiecărei școli de 
a se  transforma într-un mediu 
fertil și propice studiului.

Cum răsplătește Kauf- 
land școala? Simplu: printr-o 
sponsorizare, pe care o va putea 
folosi cum e nevoie. Câștigătoare 
au fost şcolile ai căror dascăli și 
elevi au format adevărate echipe 
și au desfășurat împreună cât mai 
multe activități.

Doamna director Simona 

șa cum știți, în fiecare an elevii școlilor 
gimnaziale susțin probe de evaluare 

națională la cele mai importante materii.
Pentru a se acomoda cu atmosfera și 

rigurozitatea examenelor, elevii au susținut 
recent o simulare. Am luat legătura cu doamna 
director Simona Cocoș, pentru a vă da detalii 
despre cum s-au descurcat elevii fârliugeni la 
aceste simulări.

Doamna director ne-a relatat că elevii s-au 
prezentat în proporție de 100%, dar că rezultatele 
nu sunt chiar mulțumitoare. Am pus rezultatele 
mai puțin bune pe seama disponibilității scăzute 
a elevului de a depune eforturi la școală, știind că 
piața de muncă nu îi oferă oportunități potrivite 
studiilor. O altă problemă ar putea fi legată de 
implicarea părinților, care adesea, copleșiți fiind 
de îndatorările cotidiene, uită să își mai verifice 
copilul din când în când. De asemenea, un 
factor decisiv poate fi și momentul la care s-au 
susținut aceste examene întrucât până acum nu 
s-au făcut recapitulări de nici un fel. Să sperăm 
la rezultate bune la examenele propriu-zise!

Cocoș a înscris Școala Gim-
nazială Fârliug, după care, 
împreună cu cadrele didactice și 
elevi, s-a pus pe treabă. Cu toții 
au organizat diferite activități 
menite să pună în valoare creati- 

vitatea și inventivitatea micuților. 
La finalul concursului s-a dovedit 
că eforturile tinerilor elevi nu 
au rămas fără răsplată. Școala 
Gimnazială Fârliug a primit o 
sponsorizare substanțială prin 
care doamna director a ales să 
renoveze clădirea școlii, punând 
gresie pe holuri, pe o suprafață 
de 300 mp și schimbând mo-
bilierul în toate sălile de cla-să, 
achiziționând dulapuri, scau-ne, 
bănci și catedre noi. De ase-
menea, s-a hotărât, ca pentru răs-
plata tuturor elevilor, să se facă o 
excursie pentru întreaga școală, 
iar eforturile profesorilor au fost 
răsplătite cu două laptop-uri. 

Cinste lor, micuților!

O

atura bănățeanului e făloasă, iar casa fără bucate 
alese e mit prin părțile locului. În timp ce femeile 

prepară cele mai gustoase mâncăruri, bărbații se îngrijesc 
să aibă ce să pună pe masă: rachiu, zic! Brandul “Răchie 
de prune din Banatul Montan” este marcă înregistrată 
în  Comunitatea 
Europeană, în 
urma demersu-
rilor făcute de 
Asociaţia Produ- 
cătorilor de Ră-
chie din Banatul 
Montan.   Este 
vorba de răchia 
produsă în zona 
văii Pogănişului, Fârliug, Zorlenţu Mare. Trebuie să știți 
că președintele acestei asociații este chiar edilul comunei 
Fârliug, Ioan Borduz, și că în Banatul Montan sunt 
peste 600 de producători autorizaţi de răchie, membri ai 
Asociaţiei Producătorilor de Răchie.  

N

Pagină realizată de Jovana STAN

Dat fiind că suntem în luna binecuvântată a Învierii lui Hristos, 
Primăria și Consiliului Local Fârliug vă urează sărbători luminate! 
Fie ca această sărbătoare sfântă să reverse binefacerile asupra 
dumneavoastră și a familiilor dumneavoastră, dragi cititori și stimați 
cetățeni ai comunei Fârliug! Să aveți parte de sănătate, fericire și 
izbânzi pe tot parcursul vieții! Hristos a înviat!
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Checea, tradiții păstrate în „Lada cu zestre”

TimișCHECEA

C

Pagină realizată de Jovana STAN

omuna Checea a găzduit a doua etapă a 
festivalului-concurs „Lada cu zestre”, 

organizat de către  Centrul de Cultură şi Artă și finanţat 
de Consiliul Judeţean Timiş. Ca de obicei, festivalul 
scoate la iveală comori ale tradiției bănățene, păstrate 
în sufletul tinerilor care nu își uită obârșia. 

Domnul primar Dorin Birdean, reamintind 
goștilor, de unde a „pornit” Lada cu zestre în 

căutarea comorii folclorice.

Anul trecut artiștii noștri au obținut locul al 
treilea, iar anul acesta au venit cu și mai multă istorie 
în cântecele lor, cu mai mult avânt în dansurile lor și 
mai mult entuziasm în atitudinea lor, astfel că merg 
mai departe în faza județeană. 

Au participat la această ediție, în faza zonală: 
Teremia Mare, Uivar, Cenei, Sânmihaiul Român, 
Cărpiniş, Iecea Mare, Lenauheim, Jimbolia, Beregsău 
(Săcălaz), Otelec, Valcani şi Checea.

Trebuie menționat încă de la început că fastul 
festivalului se datorează în mare parte și autorităților 
locale, care s-au implicat și i-au sprijinit pe tineri 
și coordonatorii lor. Iată vorbele domnului primar 
Dorin Birdean: „Vreau să vă spun bine ați venit în 
numele locuitorilor comunei gazdă Checea. În urmă 
cu 11 ani, în anul 2006, una dintre fazele zonale ale 

Festivalului-concurs „Lada cu zestre” a plecat de la 
Checea. Vreau să mulțumesc tuturor colaboratorilor, 
Consiliului Județean Timiș, Centrului de Cultură și 
Artă al județului, membrilor juriului pentru prezență 
și, nu în ultimul rând, tuturor celor care vă aflați azi 
aici. Mult succes tuturor!”

Mai mult decât rimă și acorduri muzicale, 
participanții au putut vedea tot felul de exponate vechi 
sau noi în cadrul expoziției care a deschis festivalul: 
lucrări în lemn, pictură, cărți bisericești vechi, obiecte 
croșetate, tricotate, cusături și, mai mult decât atât, 
bucate alese din gastronomia românească, sârbească, 
țigănească, croată sau maghiară. Bucatele au fost 
pregătite de grupul de femei „Checeana”, cunoscute 
pentru priceperea lor în bucătăria tradițională.

A urmat apoi festivalul-concurs, așa cum l-au 
așteptat cu toții, cu muzică și dansuri. Timp de patru 
ore privirile spectatorilor s-au odihnit privindu-i pe 
tinerii energici. Dans, muzică, culoare, poezie, o 
sinergie din suflet pentru suflet!

La sfârșitul concursului, Ansamblul 
„Ghiocelul” din Giroc, în calitate de laureat al ediției 
2016, scoate costumele din lada cu zestre și oferă 
publicului un spectacol de ținută.
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Taxa de salubrizare, la un nivel redus

SAVÂRSIN

Marș  pentru  viață

)

, Arad

S
Sărbătoarea Floriilor

Pagină realizată de Jovana STAN

Cu ocazia sărbătorilor pascale, Primăria și Consiliul Local al 
comunei Săvârșin vă urează sărbători binecuvântate alături de cei  
dragi,  multă  sănătate  și  toate cele bune!

Hristos a înviat!

arohia ortodoxă a comu-
nei Săvârșin s-a alăturat 

marșului național pentru viață 
„Ajută mama și copilul! Ei de-
pind de tine”, sprijinit de către 
Patriarhia Română. Marșul pen-
tru viață este la a VII-a ediție 
națională. Tema „Ajută mama și 
copilul! Ei depind de tine” oferă 
posibilitatea dezbaterii necesității, 
posibilității și eficienței sprijinirii 
femeilor aflate în criză de sarcină. 
A se sublinia că scopul acestei 
campanii nu este promovarea in- 
terzicerii legale a avortului și 
nici vreun fel de violență împo-

P
triva femeii, ci promovarea conș-
tientizării societății și sprijinirea 
femeii să nască viața pe care 

ărbătoarea Floriilor ne-a prins pe toți, așa 
cum trebuie să fie, în biserică, acolo unde 

ne contopim în rugăciune și unde, împreună, reușim 
să ne înălțăm gândurile către divinitatea cerului spre 
binecuvântare. 

Praznic împărătesc, sărbătorit cu o săptămână 

a nivel național, taxa 
de salubritate a suferit 

modificări, soldate peste tot 
cu mărirea substanțială a 
acesteia. În comuna Săvârșin, 
taxa rămâne la un nivel relativ 

înaintea Sfintelor Paşti în toată Biserica Creştină, 
Floriile nu înseamnă numai ramuri de salcie şi 
măslin. Mulţimile l-au întâmpinat pe Iisus cu ramuri 
de finic şi măslin la intrarea triumfală în Ierusalim 
dintr-un prinos de bucurie, ca un semn al biruinţei 
împotriva morţii înfăptuite prin învierea lui Lazăr. 
An de an, acest semn al prea-plinului biruinţei 
prevesteşte Paştele, înnoieşte sufletul, netezeşte 
cărările dintre oameni, dezvăluie bunătatea şi 
dărnicia din noi.

Pe această cale, Primăria și Consiliul Local 
transmit tuturor celor care poartă nume de flori un 
călduros „La mulți ani!” și o viață ca o floare, pură, 
înmiresmată de cele mai bune fapte și colorată cu 
cele mai frumoase împliniri!

o poartă în ea. Credincioșii 
comunei Săvârșin, în frunte cu 
domnul primar Ioan Vodicean, 
sunt alături de mame și de pruncii 
lor, sunt alături de viață!

redus, acceptabil și pe puterea 
locuitorilor. Printr-o hotărâre a 
Consiliului Local s-a stabilit: 
„pentru anul 2017 taxe speciale 
pentru activitatea de salubrizare 
la nivelul localității Săvârșin la 

suma de 5 lei/ gospodărie, lunar”. 
Aceasta pentru persoanele fizice, 
societățile comerciale având alte 
taxe. De asemenea, s-a stabilit 
suplimentar percepere taxei de 
depozitare a gunoiului menajer.

L

În genunchi, pentru a fi la înălțimea pruncuțului, 
domnul primar, alături de... viață.
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MASLOC Timiș,

Continuăm pe calea dezvoltării

ACS Voința Mașloc - început 
promițător

Î

E

O

chipa de fotbal ACS Voința Mașloc 
a început cu dreptul returul Ligii a 

IV-a. Până acum s-au disputat meciuri între 
echipa noastră și echipele comunelor Periam, 
Seceani, Biled sau Lugoj. Băieții au avut 
victorii, au suferit și înfrângeri, însă sunt 
determinați ca în acest retur să facă o „figură 
bună”. 

Din partea mea, precum și a întregii echipe administrative și a 
Consiliului Local, doresc să transmit atât cetățenilor comunei Mașloc, cât 
și tuturor cititorilor Micului Jurnal al Primăriilor alese urări de sănătate, 
împliniri, liniște sufletească și binecuvântări primite în această lună în 
care întreaga creștinătate celebrează cea mai mare sărbătoare a noastră! 

Sărbători luminate! Hristos a înviat!
Primar Ionel Lupu

dată cu venirea pri-
măverii, întreaga comu-

nitate revine la viață. Tot așa, și 
lucrările edilitare demarate anul 
trecut au fost reluate acum, când 

Întâmpinăm Paștele așa cum se cuvine!
n luna martie a început curățenia de 
primăvară, o activitate devenită tradițională 

prin perpetuarea sa generații de-a rândul. Tot omul 
gospodar își primenește casa odată cu primele raze 
mai calde de soare. Și nu numai casa, ci întreaga 
comună.  Cetățenii s-au mobilizat, desfășurând ac-
țiuni de curățare a spațiilor verzi din fața locuințelor, 
de desfundare a șanțurilor și de îngrijire a pomilor. 
De asemenea, angajații Primăriei Mașloc au colectat 
în toată această perioadă resturile vegetale rezultate 
în urma toaletării copacilor. 

Iată ce spune edilul Ionel Lupu: „Îmi doresc 
ca localitățile comunei noastre să arate mai bine, iar 

de aceea primul pas trebuie să îl facem fiecare dintre 
noi. Fără costuri, dar cu mândria de a dărui ceva 
comunității”. 

entru că în luna în care sărbătorim Învierea lui  
Iisus Hristos totul este despre Dumnezeu, vă ofe- 

rim o mică pildă, ce înglobează întreaga esență a creș-
tinismului: 

Plimbându-se prin sat, un boier s-a întâlnit cu un 
ţăran sărac şi a început a se lăuda cu averile lui:

- Vezi tu livada de pe deal ? E a mea. Pădurile care 
înconjură satul sunt şi ele ale mele. Până şi pământul pe 
care calci acum al meu este. Tot ce vezi, de jur-împrejur, e 
proprietatea mea. Toate astea sunt doar ale mele.

- Dar acela ? - l-a întrebat ţăranul, arătând cu degetul 
spre cer. Nu cred că şi cerul este al tău. Acela este al meu - a 
mai spus ţăranul şi, cu zâmbetul pe buze, a plecat liniştit, 
lăsându-l pe boier mirat şi cu ciudă în suflet.

“Cel ce s-a născut înţelept poartă bogăţia cu el” 
(Sfânta Scriptură).

vremea permite acest lucru. Este 
vorba despre lucrările la rețeaua 
de apă și lucrări de asfaltare. 

Trebuie să știți că proiectele 
care se vor demara în acest an 

vor fi de imperioasă necesitate 
pentru dezvoltarea localităților 
noastre și pentru ridicarea 
nivelului de confort al tuturor 
locuitorilor.

Comoară în cer
P
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TRAIAN VUIA
Primarul  la  raport

Timiș

Pagină realizată de Jovana STAN

E dilul comunei Traian 
Vuia a răspuns pozitiv 

la invitația de a lua parte la emi-
siunea „Primarul la raport”, unde 
a vorbit despre administrația lo- 
cală, rezultatele actualei condu- 
ceri și intențiile și planurile de 
viitor. Domnul primar Vasile 
Petruescu a vorbit despre primele 
luni ale anului, luni în care nu 
s-au putut iniția multe acțiuni 
deoarece bugetul local stătea în- 
că la mâna aprobării. Așadar, 
s-au continuat proiectele inițiate 
deja, deși în condițiile respective 
nu s-au putut face, potrivit legii, 
noi achiziții publice. Cât despre 
achiziții este important să știți 
că, dacă aveți curiozitatea să 
aflați mai multe informații, le pu- 
teți afla la secția „achiziții pu-
blice”, pe site-ul Primăriei, ac-
tualizată mereu.  „În lunile de iar- 
nă am pregătit documentația 
pentru PNDL, care vizează noi 
investiții prin acest program și 
implicit proiecte ce vor fi depuse 
la Ministerul Dezvoltării” a 
declarat edilul.
„Trebuie să mergem înainte pe 

calea dezvoltării!”
Un proiect imperios nece-

sar este cel legat de canalizare. 
De fapt s-au depus deja două 
proiecte în acest sens, însumând 
aproximativ 16 milioane de lei și 
care vizează rețeaua de canalizare 
în toate satele și stații de epurare 
pentru Sudriaș, Jupani și Traian 
Vuia. La Traian Vuia, o parte a 
rețelei s-a construit deja, fiind 
vorba de o distanță de 3791 m,  
pentru care s-a obținut finanțare 
anul trecut, de către administrația 
anterioară. Domnul primar se 
arată mulțumit de prestația ad-
ministrației anterioare, dorind să 
continue dezvoltarea localităților: 

„Îmi doresc să primesc finanțare. 
E o normă de mediu și trebuie 
să mergem înainte pe calea 
dezvoltării.”
„Îmi doresc ca dezvoltarea să 

fie liniară”
De asemenea, domnul pri-

mar va continua proiectul depus 
pe măsura 1.2.5. a fostului PNDR, 
pentru care fosta administrație 
nu a primit finanțare. Există deja 
documentația, există studiul de 
fezabilitate, este vorba despre 
drumul Săceni spre Traian 
Vuia, pe podul peste Glavița, un 
pasaj care, de asemenea, va fi 
continuat, pentru că bunul mers 
al unei comunități stă sub semnul 
continuității. Mai mult decât atât, 
domnul Petruescu dorește ca la 
inaugurare să „specific, ca un me- 
saj al continuității, printr-o plă-
cuță, că proiectul a fost început 
de fosta administrație și continuat 
de administrația Petruescu. Pri-
vesc acest fapt ca pe o dovadă 
a bunului mers. Îmi doresc ca 
dezvoltarea să fie liniară pentru 
toate satele.”

„Totul ține de cum te 
gospodărești”

Ca proiecte de viitor se 
are în vedere clădirea în care 
funcționează Căminul Cultural 
de la Susani, pentru care se 
pregătește documentația nece-
sară depunerii unui proiect de 
reabilitare pe submăsura 7.6. a 
actualului PNDR. Dacă lucrurile 
vor evolua conform planurilor, 
cetățenii localității Susani vor 

beneficia de un cămin 
ca nou în anul 2019. Așa 
cum a spus și domnul 
primar: „totul ține de 
cum te gospodărești.” 
În domeniul culturii, 
înainte de toate, edilul 

dorește să se consulte cu toți 
reprezentanții cultelor și ai 
instituțiilor culturale, înainte de a 
lua orice decizie. Cert este că va 
sprijini cultura și educația, văzute 
nu ca  elemente comerciale, ci 
ca investiții în sufletul comunei. 
Tot pe plan cultural, se dorește 
organizarea unei „zi a aviației”, 
în apropierea Zilei Aviației, care 
se sărbătorește în data de 20 
iulie, pentru a nu se suprapune 
cu evenimentele organizate la 
nivel național. Se preconizează a 
fi un eveniment de excepție, cu 
manifestări culturale și artistice 
de dimineața până seara și 
care se va încheia cu un miting 
aviatic. Totul pentru a face cinste 
marelui nume Traian Vuia.

„Ce îmi doresc eu mie, vă 
doresc vouă!”

Domnul primar nu 
uită de tineri, care duc mai 
departe tradițiile locului, și 
anume dansatorii ansamblului 
„Bujoreana”, cărora le 
pregătește o săptămână frumoasă 
la mare: „Suntem deja în 
discuții referitoare la înscrierea 
ansamblului la festivalul de 
folclor Dobrogeana, desfășurat 
la Eforie. Va fi o mândrie pentru 
localitatea noastră, iar în semn 
de recunoștință pentru munca 
benevolă a tinerilor, intenționez 
să le ofer o mini-vacanță de o 
săptămână la mare. Rămâne să 
discutăm acest aspect.”

În încheierea emisiunii, 
edilul a transmis tuturor 
cetățenilor un frumos mesaj 
cu ocazia sărbătorilor pascale: 
„Ce îmi doresc eu mie, vă 
doresc vouă. Dragii mei, vă 
doresc sărbători fericite, vouă și 
familiilor voastre, să fiți sănătoși 
și binecuvântați!”
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CUMPANA

Un centenar de istorie - Ion Ceapă

)

Constanța

La mulți ani!

Pagină realizată de Ada MAXIM

Proiect de dezvoltare, la start

L

Prima competiție 
de gimnastică ritmică 

pentru copii, 
la Cumpăna

P

n 18 martie, sub egida 
“Sportul, un mod de 

viaţă la Cumpăna”, secţia de gim- 
nastică ritmică din cadrul Clu- 
bului Sportiv “Victoria Cum-
păna” a organizat prima com-
petiţie pentru copii: “Cupa Pri- 
măverii”. Întrecerea sportivă a 
avut loc în Sala de Sport “Vic-
toria” din Cumpăna, sportivele 
fiind arbitrate de Mariana Paris. 
Evenimentul s-a desfăşurat cu 
sprijinul Consiliului Local şi al 
Primăriei Cumpăna.

G

a iniţiativa Consiliului 
Elevilor din Liceul Tehnologic 

“Nicolae Dumitrescu” în parteneriat 
cu Primăria Cumpăna, s-a organizat, 
în 8 aprilie, acţiunea de ecologizare 
cu titlul “Şi gestul tău contează! - Ne 
pasă de comuna noastră, Cumpăna!” 
Activitatea s-a desfăşurat în zonele 
ANL, Campus Şcolar, Sala de Sport 
“Elena Francu”. 

Primăria şi Consiliul Local Cumpăna vă urează un Paşte fericit!
Fie ca sfânta sărbătoare a Învierii Domnului să vă aducă cele patru taine 

divine: încredere, lumină, iubire, speranţă. De Sărbătorile Pascale să aveţi clipe 
de neuitat alături de cei dragi şi numai realizări! 

Paşte Fericit şi Hristos a înviat!

rimăria şi Consiliul Local al comunei Cumpăna, cu 
participarea Coralei bărbăteşti “Armonia”, aparţinând 

Arhiepiscopiei Tomisului, alături de Centrul Militar Zonal 
Constanţa, Asociaţia Naţională Cultul Eroilor “Regina Maria” 
- Filiala Constanţa, Asociaţia Naţională a Cadrelor Militare în 
Rezervă şi în Retragere şi Asociaţia Naţională a Veteranilor de 
Război au organizat, în 30 martie, la Casa de Cultură, evenimentul prilejuit cu ocazia centenarului domnului 
Ion Ceapă, fiu al comunei Cumpăna, veteran al celui de-Al Doilea Război Mondial şi cetăţean de onoare al 
localităţii, în semn de recunoaştere a meritelor deosebite ale celui care a luptat pentru apărarea independenţei, 
suveranităţii şi integrităţii teritoriale a României. La aniversarea a 100 de ani de viaţă şi de istorie, domnul 
Ceapă a primit o diplomă din partea Ministrului Apărării Naţionale, Gabriel Beniamin Leş, iar administraţia 
locală din Cumpăna l-a premiat cu suma de 1000 lei, iar în colaborare cu o firmă de specialitate i-au dăruit 
un aparat auditiv de ultimă generaţie. Ion Ceapă s-a înrolat pe front cu Regimentul 9 Călăraşi, la 26 iulie 
1942, fiind decorat doi ani mai târziu cu Medalia “Serviciul Credincios”, cu spade, clasa I. În 1967, a devenit 
cetăţean al comunei Cumpăna. “Ne-a făcut o deosebită onoare să sărbătorim împreună acest eveniment unic 
din viaţa localităţii noastre, ca o dovadă a respectului şi recunoştintei care i se cuvin venerabilului nostru 
concetăţean”, a declarat doamna primar, Mariana Gâju.

n 26 martie, doamna pri- 
mar Mariana Gâju a îm- 

plinit o frumoasă vârstă. La  
ceas aniversar, colectivul re-
dacţional al Micului Jurnal al 
Primăriilor îi urează domniei 
sale viaţă lungă, multe bucurii 
şi numai realizări. La mulți ani!

Î

Î

rupul de Acţiune Locală “Canal Dunăre – Marea Neagră 
2016” a lansat, în 27 martie, în cadrul Primăriei Cumpăna, 

proiectul “Sprijin pentru cheltuieli de funcţionare şi animare”, având ca 
scop popularizarea planului de implementare a Strategiei de Dezvoltare 

Locală. Teritoriul Leader acoperit de 
G.A.L., al cărui preşedinte este doamna 
Mariana Gâju, cuprinde cele trei unităţi 
administrative teritoriale Cumpăna, 
Valul lui Traian şi Poarta Albă, acestea 
având împreună un buget total de 
1.446.893 Euro, din care pentru acest 
proiect sunt alocaţi 173.635 Euro.

Ne pasă de comuna noastră
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BERZOVIA Caraș-Severin

L

Localitatea Fizeș la ceas aniversar
420 de ani de atestare documentară

Hristos a înviat! 
Primăria și Consiliul Local Berzovia vă transmite, prin inter- 

mediul domnului primar Ioan Pop, alese urări de sănătate, bucurie, o 
primăvară senină și caldă, sărbători luminate alături de cei dragi și toate 
cele bune!

Ziua Culturii Berzoviene, la ediția I
n data de 2 aprilie 2017 
a avut loc Ziua Culturii 

Berzoviene, aflată la prima ediție. 
Spectacolul s-a intitulat „Pentru 
voi, cei care nu vreți ca satul 
românesc să dispară!” A fost un 
spectacol de poezie și cântec, 
de rime acordate și dans, la care 
au participat tinerele talente ale 
Cenaclului „Berzobis”.

În deschidere, Ansamblul 
de dansuri „Berzobis” a oferit un 
program artistic, cu o suită de dan- 

suri populare bănățene, sub coor-
donarea instructorului coregraf, 
doamna Daniela Jicheran. 

Au urmat poezii în grai bă- 
nățean ale autorilor Ioan Albu, 
personalitate de fală a comunei 
noastre, Sorin Olariu și Ște-
fan Pătruț. De asemenea, s-au 
interpretat melodii instrumen-
tale la pian, vioară  și fluier, 

iar la chitară am avut un invitat 
special, care ne-a încântat 
cu piese de muzică folk. Toți 
participanții au primit, pe 
lângă aplauzele spectatorilor, 
diplome de participare și sincere 

mulțumiri. Domnul profesor 
Ioan Albu ne-a făcut plăcerea 
de a accepta să ia parte la acest 

ocalitatea Fizeș a fost 
atestată documentar încă 

din secolul al XVI-lea, când în 
anul 1597 conducătorul așeză-
rii era chinezul Mihai M. al 
Fizeșului. Tot în același an prin- 
cipele Transilvaniei, Sigismund 
Bathory, a ordonat ca Andrei 
Bonsay să fie introdus în mai multe 
proprietăți din comitetul Caraș, și 
anume: Ramna, Fizeș, Gherteniș 
și Comorâște. Între anii 1690-
1700, Fizeșul aparține districtului 
Bocșa, iar la Conscripția de la 
1717, localitatea avea 110 case și 
făcea parte din districtul Vârșeț, 
sub denumirea de Fisechi. În 1779 

localitatea a aparținut de cercul 
Oravița, iar la 1855 a trecut în 
proprietatea Căilor Ferate ungare.  
De asemenea, de-a lungul timpului 
localitatea a purtat mai multe 
denumiri: Fizegiu, Sălcoasa, 
Salcea Banat, Salcea Caraș, după 
terenul mlăștinos existent; în cele 
din urmă păstrându-se numele de 
Fizeș. Până în anul 1950 localitatea 
a aparținut județului Caraș, Bocșa 
Montană, iar cinci ani mai târziu 
a făcut parte  din Raionul Reșița, 
regiunea Severin. Între 1956-
1960 a aparținut raionului Gătaia, 
regiunea Timișoara, după care 
raionului Deta, regiunea Banat. 

În final a intrat în componența 
comunei Berzovia, județul Caraș-
Severin.

Nu putem să nu menționăm 
câteva personalități care au tras 
brazdă în destinul satului Fizeș. 
Aici a locuit renumitul pictor și 
sculptor Tiberiu Bottlik. Tot aici 
s-au născut pictorul bănățean 
Ioan Zaicu și poetul Ioan Cârdu.

Cu ocazia aniversării a 420 
de ani de atestare documentară 
Primăria și Consiliul Local 
Berzovia vă urează prosperitate, 
sănătate și numeroase împliniri 
tuturor fizeșenilor!
Pagină realizată de Ioan UTURE

eveniment, ca invitat de onoare al 
nostru. Pe dumnealui îl cunoașteți 

cu siguranță, deoarece am scris în 
nenumărate rânduri despre faptele 
de ispravă ale domniei sale. Este 
autorul monografiei localității 
Gherteniș și cetățean de onoare al 
comunei Berzovia.

De asemenea, de la eve-
niment nu a lipsit domnul primar 
Ioan Pop, fără de care acest 
eveniment nu ar fi fost posibil. Pe 
această cale îi mulțumim domnului 
primar, precum și Consiliului 
Local, pentru implicarea în viața 
culturală a comunei, un domeniu 
insuficient exploatat până acum. 
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Alin NICA

A consemnat Gheorghe MIRON

mi spunea odată președintele Uniunii Jurnaliștilor din Banatul Istoric, domnul Vasile Todi:  Miroane 
dragă, există un tânăr care deține o calitate rară, aceea de a exprima idei. Un tânăr pe care îl 

percep ca pe un viitor lider al unui partid. Și ideile lui vor avea în viitor capacitatea de a revitaliza acel 
partid care azi, din păcate, nu se simte prea bine. Stai cu el de vorbă și vei întâlni o personalitate care nu se 
lasă minimalizată. Un tânăr cu care liberalii, așezându-l într-o zi în fruntea lor, vor stârni multe invidii de 
breaslă. L-am ascultat pe președinte și m-am întâlnit cu Alin Nica, căci despre el era vorba, adică cu cel care 
a fost cel mai tânăr primar din România în 2004, când a fost ales edil al comunei Dudeștii Noi. De atunci, 
au trecut 13 ani și notorietatea lui a trecut de mult granițele județului. Nu numai că este unul dintre cei mai 
buni primari din România, dar el este și un talentat interpret. În 2009, Alin Nica a participat cu trei piese la 
Selecția Națională Eurovision, unde a reușit un parcurs frumos, calificându-se în finală și terminând pe locul 
opt. În plan politic, în anul 2009, este ales vicepreședinte al PNL Timiș și reales un an mai târziu. Din 2005 
activează ca reprezentant al României la Comitetul Regiunilor de la Bruxelles, în primii doi ani ca observator 
și ulterior, până în prezent, ca membru cu drepturi depline.  În prezent, se află la al treilea mandat de primar. 
Tot în 2004, împreună cu alți șapte edili, a pus bazele filialei Județene Timiș a Asociației Comunelor din 
România, pe care o conduce din postura de președinte timp de 5 ani, ulterior fiind ales vicepreședinte pentru 
un mandat de patru ani. În ianuarie 2013, a fost ales prim-vicepreședinte. Alin Nica s-a născut la 13 martie 
1981 în Timișoara, iar în anul 1990 s-a mutat, împreună cu familia, la Dudeștii Noi.
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Domnule, de ce ați decis să candidați pentru 
șefia PNL Timiș?

Am ales să candidez pentru că Partidul 
Național Liberal are nevoie de o schimbare, de un 
nou mod de a face politică. Nu mai putem 
reîncălzi alegătorilor aceeași ciorbă de 
mesaje și personaje expirate. E nevoie de 
inovare în politică și cred că liberalii, dintre 
toți oamenii politici, pot face asta.

Care ar fi argumentul forte al 
candidatului Alin Nica, în această campanie 
electorală?

Apropierea de oameni. Poziția de 
primar de comună te face mult mai apropiat 
de oameni, de nevoile lor, de problemele 
lor. Un alt lucru care lipsește Partidului Național 
Liberal în prezent este legătura cu oamenii. Ne-am 
distanțat prea mult de ceea ce așteaptă oamenii de la 
noi. De la un anumit nivel în sus există o percepție 
deformată a realității de la bază.

Dumneavoastră mizați foarte mult pe 
competiție în PNL Timiș. De ce?

Partidul Național Liberal a fost întotdeauna un 
partid de competiție. Nu ați văzut alegeri interne cu 
un singur candidat. Din competiție se naște progres, 
evoluție. Acum, mai mult decât oricând, PNL are 
nevoie de competiție pentru a se redefini, pentru a 
se reancora în realitate. Competiția scoate la iveală 
idei noi care pot fi soluțiile de dezvoltare politică 
pentru viitor.

În PNL Timiș, cine sunt mai puternici tinerii 
sau seniorii?

Din păcate, am pierdut foarte mulți tineri. 
PNL Timiș nu mai este, așa cum era odată, un partid 

de tineri. Trebuie să redeschidem filiala 
noastră către tineri, iar acesta este unul 
dintre obiectivele mele.

Politica nasului pe sus, politica tupe-
ului, politica obrăzniciei, de care ați mai 
amintit, sunt specifice liberalilor actuali?

Nu trebuie să generalizăm. Există 
colegi care practică o astfel de politică 
și care doresc să o impună ca etalon în 
PNL. Acest gen de politică este detestat 
de cetățeni. Brătienii nu făceau politică 

mergând cu nasul pe sus. Ei erau cumpătați, reținuți, 
modești. Făceau totul cu măsură.

 Care sunt alte riscuri în ceea ce privește 
viitorul PNL?

Există riscul real, în cazul nereformării, ca 
PNL să ajungă un partid care să nu mai poată emite 
pretenții de guvernare în următorul ciclu electoral. 
PNL are în prezent șansa de a construi în jurul său 
alternativa credibilă la guvernarea actuală, însă 
acest lucru nu este posibil cu aceeași oameni, cu 
aceleași metehne. În primul rând PNL are nevoie de 
o democratizare internă, de o clarificare ideologică 
și de un nou val de lideri, care să redea alegătorilor 
speranța unei guvernări de dreapta în România.


